
21. ROâNÍK • PROSINEC 2020

PRO OBâANY OBCÍ ZDARMA

K¤E·ICE • ZAHO¤ANY • T¤EBOUTICE • NUâNICE • SEDLEC

Informace od starosty obce
VáÏení a milí spoluobãané,
Rok 2020 je témûfi u konce a myslím, Ïe na nûj budeme v‰ichni

je‰tû dlouho vzpomínat. Rozhodl jsem se, Ïe v tomto ãísle obecní-
ho zpravodaje nebudu sáhodlouze fie‰it onemocnûní COVID - 19,
neboÈ jsem se k nûmu obsáhle vyjádfiil v posledním vydání obecní-
ho zpravodaje. Navíc je nepochybné, Ïe negativních informací jste
v prÛbûhu roku obdrÏeli nespoãet. Jen bych si k tomuto je‰tû dovo-
lil jednu maliãkost.

Chtûl bych vám obãanÛm touto cestou vyjádfiit upfiímné po-
dûkování za dodrÏování vydan˘ch opatfiení Vládou âR, a to jak
na jafie, tak i v posledních dnech. Na‰ly se bohuÏel i v˘jimky,
ale na‰tûstí jich nebylo mnoho. Va‰ím odpovûdn˘m pfiístupem
jsme docílili toho, Ïe v nejhor‰ích t˘dnech jsme mûli v obci nej-
v˘‰e 27 nakaÏen˘ch obãanÛ. V ostatních t˘dnech jsme se po-
hybovali na hranici mezi 10 - 18 nakaÏen˘mi obãany. TakÏe za
toto v‰em zodpovûdn˘m velmi dûkuji! Vûfiím a moc si to za nás
v‰echny pfieji, aby ten pfií‰tí rok 2021 byl volnûj‰í a po v‰ech
stránkách lep‰í a mohli jsme jej proÏít se v‰emi kulturnû spo-
leãensk˘mi a sportovními akcemi jako v roce 2019.

V leto‰ním roce se nám nepodafiilo uskuteãnit v‰e tak, jak jsme si
pfiedstavovali, na‰e obec v‰ak udûlala velk˘ posun kupfiedu. V roce
2020 se uskuteãnilo celkem 7 zasedání zastupitelstva, pfiiãemÏ to
bfieznové jsme byli nuceni uspofiádat ve venkovních prostorách na
multifunkãním hfii‰ti u Labe. Za pomoci ãlenÛ jednotky dobrovoln˘ch
hasiãÛ se zasedání uskuteãnilo bez sebemen‰ích potíÏí. Ostatní ve-
fiejná zasedání se uskuteãnila v zasedací místnosti obecního úfiadu
za dodrÏení v‰ech nafiízen˘ch opatfiení. Do na‰í obce bylo v leto‰-
ním roce investováno bez mála 70 milionÛ korun. Bylo to nároãné
období, ale je za námi. Musím vám v‰ak oznámit, Ïe pfií‰tí rok ne-
bude o moc lep‰í, neboÈ v rozpoãtu obce je opût fiada investiãních

akcí a je tedy nezbytné pfiipravit se opût na urãitá omezení. O in-
vestiãních akcích v roce 2021 v‰ak aÏ v dal‰ím vydání zpravodaje.
Teì si pojìme shrnout, co jsme zvládli letos. 

VE¤EJNÁ ZAKÁZKA - KOMUNIKACE A INÎEN¯RSKÉ SÍTù
PRO ZÁSTAVBU NA PLO·E ,,D“ PRO 10 RODINN¯CH DOMÒ

JE DOKONâENÁ, STAVEBNÍ POZEMKY JSOU PRODANÉ
V srpnu roku 2019 bylo pfiedáno zhotoviteli stavby spoleãnosti

Chládek & Tintûra a.s. staveni‰tû. Úkolem stavebníkÛ bylo za 10
mûsícÛ zhotovit nové pfiípojky plynu, vody a spla‰kové kanalizace.
Dále zhotovit samostatnou de‰Èovou kanalizaci se vsakovacími ná-
drÏemi pod svahem, umístit 10 ks svítidel vefiejného osvûtlení vãet-
nû uloÏení kabeláÏe do zemû, zfiídit nov˘ chodník s propojením
v obou smûrech na stávající místní komunikaci a na závûr zhotovit
novou místní komunikaci s povrchem z asfaltového betonu. Pfiípojky
elektfiiny pro v‰ech 10 stavebních pozemkÛ realizovala spoleãnost
âEZ na své náklady. Hotové dílo bylo obci jako objednateli pfiedané
koncem mûsíce ãervna 2020. V rámci stavby byly uzavfiené 2 do-
datky ke smlouvû o dílo. Z obecního rozpoãtu bylo za tuto investiãní
akci uhrazeno celkem 11.737.885,08 Kã. Kolaudaãní rozhodnutí na
elektfiinu, plynovod, de‰Èovou a spla‰kovou kanalizaci, komunikaci
a chodník byla jiÏ vydána. 

Zastupitelstvo obce Kfie‰ice uspofiádalo celkem dvû v˘bûrová fií-
zení na prodej v‰ech 10 stavebních pozemkÛ v pfiedmûtné lokalitû,



ZPRAVODAJ ● 2 / 2020

a to formou obálkové metody, pfiiãemÏ zá-
kladní cena za 1 m2 byla stanovena na 900
Kã. O pozemky byl ze strany místních obãa-
nÛ i obãanÛ z okolních obcí a mûst velk˘
zájem. V˘sledek je takov˘, Ïe 4 stavební po-
zemky získali obãané s trval˘m pobytem
v na‰í obci a 6 pozemkÛ získali obãané s tr-
val˘m pobytem mimo na‰i obec, konkrétnû
se jedná o obãany z obce Polepy a mûsta
Litomûfiice. Obec tedy tímto krokem získá
i nové obãany. K dne‰nímu dni je v katastru
nemovitostí zapsan˘ch jiÏ 8 nov˘ch vlastní-
kÛ a zbylí 2 vlastníci budou zapsáni v prvním
ãtvrtletí roku 2021. Obec tedy v tuto chvíli
nedisponuje Ïádn˘mi zasíÈovan˘mi pozem-
ky pro v˘stavbu rodinn˘ch domÛ. Bude tedy
pfiedmûtem dal‰ího jednání zastupitelstva
obce, zda budou v blízk˘ch mûsících, pfií-

padnû letech zahájené pfiípravy na projektu
zasíÈování lokality Z10 dle územního plánu,
téÏ v Zahofianech. 

REKONSTRUKCE
ELEKTROINSTALACE A KANCELÁ¤Í

NA OBECNÍM Ú¤ADU JSOU 
VE SVÉM FINÁLE

Koncem dubna leto‰ního roku zahájila
spoleãnost Slamont ·tûtí, spol. s.r.o., rekon-
strukci elektroinstalace v budovû obecního
úfiadu, která byla jiÏ v havarijním stavu. Za-
kázka byla vysoutûÏená v ãástce 2.207.027
Kã a spoãívala v kompletní obnovû elektric-
k˘ch rozvodÛ v celé budovû vãetnû zfiízení
nového mûfiení pro OÚ, CETIN a âeskou
po‰tu v novém plastovém pilífii pfied budo-
vou úfiadu. Dal‰ími poÏadovan˘mi pracemi
byla v˘mûna podlahové krytiny v kancelá-
fiích, dále nové ‰tuky, sádrokartonové pod-
hledy a v˘malba ve v‰ech kanceláfiích a na
chodbách a nakonec umístûní nové klimati-
zaãní jednotky do zasedací místnosti. Dílo
mûlo b˘t obci pfiedáno do konce letních
prázdnin. Od prázdnin v‰ak vyjednáváme
se zástupci spoleãnosti âEZ o novém pro-
pojení hlavního pfiívodního kabelu z podpûr-
ného bodu do novû umístûného plastového
pilífie. Smlouvy se podafiilo koncem fiíjna
zkompletovat a nyní ãekáme na zhotovení
prací. AÏ poté bude moÏné zakr˘t stropy
v pfiízemí a v 1. patfie budovy a zakázku do-
konãit. Pfiedpokládám, Ïe zakázka bude
zcela dokonãena nejdéle do konce ledna
2021. Na základû opakovan˘ch Ïádostí od
na‰ich obãanÛ, pfiedev‰ím od tûch star‰ích,
jsme se rozhodli vymûnit vstupní dvefie za
‰ir‰í. U pÛvodních dvefií byl prÛchod v ‰ífice
60 cm, nyní je to 80 cm.

OBEC VYDRAÎILA NEMOVITOST
NA âERNÉ CESTù. Z¤ÍDÍ V NÍ SLUÎBY

PRO OBâANY
Rádi bychom to mûli v na‰í obci zase

o nûco hezãí, proto jsme se na zastupitel-
stvu obce, za podpory v˘boru pro rozvoj
obce rozhodli, Ïe si nenecháme utéct nabíd-
ku vefiejné elektronické draÏby nemovitosti
ã.p. 13 na âerné cestû v Kfie‰icích. Elektro-
nická draÏba trvala témûfi tfii hodiny a bylo
do ní zapojeno 10 uchazeãÛ. Obec nemovi-
tost vydraÏila za ãástku 700 tis. Kã, coÏ bylo
ménû, neÏ stanoven˘ limit zastupitelstvem
obce. Jedná se o nûkolik let neob˘vanou
nemovitost, která nedûlala na‰í obci hezk˘
obrázek, obzvlá‰È kdyÏ se nachází témûfi ve

Do budovy OÚ byly instalované nové
vchodové dvefie

Do kaÏdé místnosti byla umístûna 
koufiová ãidla

Do zasedací místnosti byla umístûná nová
klimatizaãní jednotka

V celé budovû je téÏ umístûn˘ nov˘
zabezpeãovací systém

VydraÏená nemovitost na âerné cestû
v Kfie‰icích

Zamûstnanci obce provedli demolici
staticky naru‰ené pfiístavby
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stfiedu obce a u fitness parku, kter˘ je hojnû
nav‰tûvován. Po úspû‰ném vydraÏení ne-
movitosti jsem povûfiil zamûstnance obce,
aby provedli demolici pfiístavby, která byla
ve ‰patném technickém stavu, a hrozilo její
zfiícení. Chtûl bych tímto na‰im zamûstnan-
cÛm opakovanû podûkovat za odvedenou
práci, neboÈ touto prací jsme u‰etfiili nemalé
finanãní prostfiedky proti tomu, kdyby demo-
lici provádûla odborná firma. 

V získané nemovitosti bychom rádi zfiídili
sluÏby pro na‰e obãany, jak˘mi jsou napfi.
kadefinictví, manikúra ãi pedikúra. Vzhledem
k tomu, Ïe se jedná o nemovitost témûfi ve
stfiedu obce a dobrou dostupností z autobu-
su i vlaku, vûfiím, Ïe uveden˘ zámûr vyuÏití
je správn˘. Náklady na rekonstrukci objektu
odhaduji na 1,5 milionu korun. 

Moc bych si pfiál, aby obãané uÏ nejezdili
do mûsta ke kadefiníkovi, na pedikúru ãi ma-
nikúru a vyuÏívali sluÏeb, které budou zfiíze-
né v této nemovitosti. U‰etfií tím drahocenn˘
ãas i finanãní prostfiedky za dopravné. Do
konce leto‰ního roku bude zpracovan˘ pa-
sport stavby, na základû kterého navrhne
paní architektka moÏné dispozice. Uvedení
sluÏeb do provozu bych nerad odkládal, nic-
ménû je nutné ctít rozhodnutí zastupitelstva
obce a nyní si nejsem jist˘, zda tento projekt
získá podporu v rozpoãtu obce na rok 2021. 

I. ETAPA ZPEVNùN¯CH PLOCH 
V NUâNICÍCH JE DOKONâENÁ, 

CHODNÍK PLNÍ ÚâEL 
Prvotní pfiípravy k projektu zpevnûné plo-

chy v Nuãnicích - I. etapa, byly zahájené
v druhé polovinû roku 2017, kdy bylo vede-
ním obce zadáno zpracování studie provedi-
telnosti. V první polovinû roku 2018 jsme
s tehdej‰ím místostarostou obce panem Ing.
Maixnerem zaãali obcházet majitele dotãe-
n˘ch pozemkÛ s poÏadavkem o podpisy na
situaãní v˘kresy stavby. V rámci tûchto
osobních schÛzek vze‰ly od dotãen˘ch
vlastníkÛ nové skuteãnosti a poÏadavky
k realizaci stavby. Paní projektantka témûfi
v‰echny akceptovala a zahrnula do projek-
tové dokumentace, která byla následnû do-
konãena v lednu 2019 a postoupena dotãe-
n˘m orgánÛm k vyjádfiení. Stavební povole-
ní jsme z dÛvodu prÛtahÛ ze strany speciál-
ního stavebního úfiadu, odboru dopravy
a silniãního hospodáfiství, obdrÏeli aÏ v bfiez-
nu roku 2020. V˘bûrové fiízení ve vefiejné
elektronické soutûÏi vyhrála stavební firma
Ale‰ Cikánek. Stavba byla zhotoviteli pfiedá-
na v prvním t˘dnu mûsíce kvûtna. Stavební
práce se pfiedpokládaly v délce 60 dnÛ.
V rámci prací byly v‰ak ze strany objednate-
le, tedy obce poÏadované zmûny v podobû
roz‰ífiení chodníku u p. Vykoukala a p.
Pánka, kde bylo nutné provést demolici
a následnû v˘stavbu nové základové zdi
pod oplocením. Dále bylo nutné roz‰ífiit
témûfi na dvojnásobek vsakovací jámy na
de‰Èovou vodu. Probíhající práce se nako-
nec termínovû prodlouÏily také vlivem zdra-
votní indispozice pracovníkÛ. Dílo bylo do-
konãené koncem mûsíce záfií. Z obecního
rozpoãtu bylo za tuto investiãní akci uhraze-
no celkem 3.221.243,00 Kã. Nyní probíhá
zpracování podkladÛ pro kolaudaãní fiízení.
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Se zhotovitelem bylo dohodnuto, Ïe za ter-
mínové zdrÏení provede práce v obci, a to
vyspravení povrchÛ na místních komunika-
cích pfied spolkem AVZO Nuãnice a nad
Luãním potokem v Tfiebouticích. Vûfiím, Ïe
jsme obãany Nuãnic nov˘m chodníkem po-
tû‰ili a Ïe jej budou fiádnû uÏívat. Celá loka-
lita dotãená stavbou získala úplnû nov˘
a moderní vzhled. Druhé etapy v úseku od
Motorestu v Nuãnicích smûrem na Kfie‰ice
by se obãané mohli v pfiípadû kladného roz-
hodnutí zastupitelstva obce doãkat do konce
první poloviny roku 2022.

OBEC K¤E·ICE POMOHLA OBCÍM
V OLOMOUCKÉM KRAJI, KTERÉ BYLY

ZASAÎENÉ BLESKOV¯MI
POVODNùMI

V ãervnu leto‰ního roku postihly obce
v Olomouckém kraji bleskové povodnû. Si-
tuace v zasaÏen˘ch obcích byla skuteãnû
váÏná. KdyÏ jsme byli v nesnázích my, do-
stalo se nám pomoci napfiíã celou âeskou

NÁSLEDUJÍCÍ FOTO JE  PO¤ÍZENO
P¤ED ZPEVNùNÍM PLOCH
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republikou a dokonce také z Nûmecka. Byli
jsme za to tenkrát velmi vdûãni. V tomto
okamÏiku jsem cítil, Ïe pfii‰la fiada na nás,
abychom pomohli zase my, kdyÏ dobfie
víme, co obná‰í obnovení majetku po niãi-
v˘ch povodních. 

Olomouck˘ kraj zfiídil pro postiÏené obce
vefiejnou sbírku. Po jejím vyhlá‰ení jsem po-
Ïádal ãleny zastupitelstva obce o uvolnûní
ãástky 50 tisíc Kã. Zastupitelé obce neváha-
li a pfiíspûvek jednomyslnû schválili. Navíc
jsem zaznamenal, Ïe na zfiízen˘ bankovní
úãet zaslala finanãní prostfiedky fiada na‰ich
obãanÛ. Byl jsem velmi mile pfiekvapen
a v‰em vám za tento poãin moc dûkuji,
neboÈ jsme ukázali, Ïe dokáÏeme b˘t soli-
dární a umíme soucítit s tûmi, ktefií na tom
nejsou v danou chvíli zrovna dobfie a potfie-
bují na‰i pomoc.

NA·I OBEC NAV·TÍVIL JIÎ TRADIâNù
KINEMATOGRAF BRAT¤Í âADÍKÒ

Ve dnech 22. - 25. srpna nav‰tívil na‰i

obec jiÏ tradiãnû Kinematograf bratfií âadí-
kÛ, tentokrát se ãtyfimi ãesk˘mi filmy a to
HodináfiÛv uãeÀ, Na stfie‰e, Poslední aristo-
kratka a Afrikou na pion˘ru. Pfiedstavení
pod ‰ir˘m nebem je lákadlem pro malé
i velké. Promítání probíhalo na sportovní
dráze místních hasiãÛ vedle multifunkãního
hfii‰tû u Labe. Poãasí bylo celkem pûkné
a tomu odpovídala i úãast. Novinkou pro le-
to‰ní rok byla nabídka drobného obãerstve-
ní, které zajistila zastupitelka obce pí. Rena-
ta Mrvová, které tímto dûkuji. Na dobrovol-
ném vstupném bylo vybráno celkem 4.009
Kã, které následnû putovalo na charitativní
úãely. V‰em obãanÛm, ktefií pfii‰li a pfiispûli
dobrovoln˘m vstupn˘m, patfií obrovsk˘ dík
a zase za rok na shledanou!

KONCEM SRPNA SE U LABE 
V K¤E·ICÍCH USKUTEâNILO DAL·Í

SETKÁNÍ SENIORÒ 
Je‰tû si vzpomínám na okamÏiky z roku

2017, kdy se v na‰í obci uskuteãnilo histo-
ricky první setkání seniorÛ ve spoleãenském
sále Motorestu Nuãnice. Tenkrát jsem byl
skuteãnû napjat˘, zda pozvaní obãané na
pfiipravenou akci opravdu pfiijdou a zda je
pfiipraven˘ program zaujme. No a letos
v srpnu se uskuteãnilo jiÏ ‰esté setkání
v fiadû a opût bylo trochu jiné, neÏ ta pfied-
chozí. Tentokrát jsem pfiípravu akce pfiene-
chal z pfieváÏné vût‰iny ãlenÛm kulturního
v˘boru, neboÈ jsem byl pracovnû velmi vytí-
Ïen˘ probíhajícími investiãními akcemi
v obci. Pozvaní byli opût v‰ichni seniofii
star‰í 65 let formou písemné pozvánky vlo-
Ïené do po‰tovní schránky. Pro v‰echny zú-
ãastnûné bylo pfiipravené posezení pod pfií-
stfie‰ky s doprovodem Ïivé hudby. Dopravu
pro v‰echny úãastníky, ktefií mûli zájem, za-

V ULICI TOVÁRNÍ V K¤E·ICÍCH  
ROSTOU NOVÉ DOMY

V roce 2018 byl zde zkolaudovan˘ první rodinn˘
dÛm, a to paní Veroniky Malé a p. Tomá‰e Gajdo-
‰e. Nyní se k nim se sv˘m nov˘m domem pfiidali
manÏelé Stiskalovi. Dal‰í dva rodinné domy jsou
pfied dokonãením a zbylé dva budou dokonãené
a vûfiím, Ïe i zkolaudované do konce roku 2021.
Jsem velmi rád, Ïe se na‰e obec rozvíjí a Ïe na‰i
obãané neutíkají do jin˘ch obcí ãi mûst. Vynaklá-
dáme maximum úsilí k tomu, aby se zde na‰im ob-
ãanÛm Ïilo dobfie. Pfieji v‰em majitelÛm nov˘ch ro-
dinn˘ch domÛ, aby zde Ïili spokojen˘m Ïivotem.

V DOBù, KDY KORONAVIR SPAL, JSME VYRAZILI ZA
NA·IMI OBâANY DO DOMOVÒ PRO SENIORY.

Nebylo to vÛbec jednoduché, ale pfieci jen se v nûkter˘ch pfiípa-
dech podafiilo, Ïe nám bylo umoÏnûno nav‰tívit na‰e obãany v do-
movech pro seniory, ktefií slavili v˘znamná Ïivotní jubilea. V Domo-
vû dÛchodcÛ v Libochovicích jsme nav‰tívili paní Martu Slavíkovou,
která oslavila krásn˘ch 96 let Ïivota. Ve stejném zafiízení oslavila
své 82. narozeniny také paní Marie Horáãková. Do Senior Centra
Terezín jsme pak zajeli za paní Vûrou Zetkovou, která oslavila své
90. narozeniny. Pocity, které pfii tûchto náv‰tûvách pravidelnû zaÏí-
váme, jsou nepopsatelné. 

Nezapomnûli jsme ani na obãany v obci, ktefií slavili v˘znamná Ïi-
votní jubilea. Jen to bylo v leto‰ním roce pomûrnû nároãné. Proto se
omlouváme tûm, u kter˘ch jsme prozatím nebyli. Vûfiím, Ïe v brzké
dobû bude moÏnost toto napravit. V uvedené souvislosti dûkuji po-
vûfien˘m zástupkyním obecního úfiadu pí. Mesaro‰ové, pí. Svobo-
dové a pí. ·Èastné za odvedenou práci v leto‰ním roce.

(Pokraãování na následující stranû)
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jistili na‰i hasiãi. Pro seniory bylo pfiipravené
obãerstvení a nealkoholické nápoje zdarma,
drobn˘ upomínkov˘ dárek v podobû mag-
netky s vyobrazením kostela Nav‰tívení
Panny Marie v Kfie‰icích, dále fotokoutek
s fotoaparátem Polaroid, aby si mohli foto-
grafie odnést ihned domÛ. V rámci progra-
mu vystoupili uskupení Babí Léto z Vûdomic
a rodina Bure‰ova ze Sedlece. BohuÏel
z dÛvodu nepfiíznivého poãasí musela b˘t
akce po tfiech hodinách od svého zahájení
ukonãena a nedostalo se na vystoupení
svûtelné a ohnivé show v podání Vox Lumi-
nas. Uvedené akce se zúãastnilo více jak 90
obãanÛ, kter˘m tímto moc dûkuji za úãast.
Dûkuji také ãlenÛm Kulturního v˘boru, míst-
ním dobrovoln˘m hasiãÛm, hudebníkovi
panu Krejãímu, rodinû Bure‰ov˘ch a dám-
skému uskupení Babí Léto z Vûdomic za
úãast a velmi dobrou organizaci celé akce. 

OBEC K¤E·ICE DAROVALA DNP 
K¤E·ICE 2 GENERÁTORY OZÓNU

Na základû Ïádosti vedoucího Domova
Na Pustaji v Kfie‰icích pana Bc. Pavla Kfiiã-
ka rozhodlo zastupitelstvo obce o pofiízení
a následném darování 2 ks generátorÛ
ozónu pro DNP Kfie‰ice. Generátor zajistí
dÛkladné odstranûní nepfiíjemn˘ch pachÛ,
virÛ, a to vãetnû koronaviru. Poradí si také
s písní a choroboplodn˘mi zárodky. 

Na‰e obec podporuje Domov Na Pustaji
dlouhodobû a v dal‰í spolupráci bychom
rádi pokraãovali, neboÈ vidíme, Ïe zamûst-
nanci domova odvádí skuteãnû zásluÏnou
a odpovûdnou práci, která je navíc ‰iroko
daleko opravdu vidût a sly‰et. Navíc k dopo-
sud nároãné práci pfiibyla dal‰í v souvislosti
s onemocnûním Covid-19, které zamûst-
nancÛm domova mnohdy stûÏuje práci
a pfiedev‰ím plány s klienty. ZamûstnancÛm
domova pfieji za celé zastupitelstvo obce
hodnû sil v této nelehké dobû a my se bu-
deme tû‰it na dal‰í spolupráci v roce 2021.
Snad se doãkáme obnovení kulturnû spole-
ãensk˘ch akcí v obci, kter˘ch je DNP Kfie‰i-
ce nedílnou souãástí.

V SEDLECI A V ULICI ENCOVANSKÁ
V K¤E·ICÍCH PROBùHLA 

MODERNIZACE VE¤EJNÉHO 
OSVùTLENÍ 

Ani na tu nejmen‰í a nejvzdálenûj‰í místní
ãást na‰í obce nezapomínáme. V leto‰ním
roce jsme se rozhodli modernizovat vefiejné
osvûtlení v Sedleci. Stávající svítidla jiÏ nevy-
hovovala souãasn˘m standardÛm, byla poru-
chová a v rámci spotfieby elektrické energie
ekonomicky nev˘hodná. V rámci prací bylo
vymûnûno v‰ech 16 ks svítidel a dal‰í 3 sví-
tidla byla doplnûna. Dle ohlasÛ obãanÛ Ïijí-
cích v Sedleci se akce podafiila, coÏ nás
velmi tû‰í. Místní ãásti Sedlec se budeme vû-
novat nadále. V posledních t˘dnech byl do
Sedlece pfiidán také kontejner na separova-
n˘ odpad, konkrétnû na papír. V následujících
letech plánujeme v Sedleci revitalizaci vodní
nádrÏe, která nyní neplní Ïádnou funkci.
NádrÏ je staticky naru‰ená a zanesená sedi-
mentem. Aktuálnû pfiipravujeme podklady
pro projektové práce. Dále fie‰íme moÏnost
pfiivedení zdroje pitné vody do celé místní

ãásti. Abychom získali potfiebné finanãní pro-
stfiedky z dotaãních titulÛ, je nezbytné, aby se
obãané vlastnící nemovitosti v Sedleci pfiihlá-
sili do místní ãásti k trvalému pobytu. Sou-
ãasnû jich zde Ïije trvale 27, pfiiãemÏ pro zís-
kání dotace je stanovená minimální hranice
50 obãanÛ s trval˘m pobytem. Jedná se
o záleÏitost, kterou jsme s obãany Sedlece jiÏ
konzultovali na zasedáních zastupitelstva.
Z vlastních finanãních zdrojÛ není obec
schopna tuto investiãní akci uhradit.

V ulici Encovanská v Kfie‰icích bylo nutné
vymûnit zb˘vajících 5 stoÏárÛ a svítidel
v úseku od pí. Mary‰kové k Domovu Na Pu-
staji. Práce byly provedené v prÛbûhu let-
ních prázdnin. Nechtûlo se mi v‰ak vûfiit
tomu, kdyÏ mi zhotovitel tfietí den po zaháje-
ní prací telefonicky sdûlil, Ïe nové kabelové
vedení, které bylo uloÏeno do zemû, chtûl
neznám˘ zlodûj v noãních hodinách ukrást.
To se mu na‰tûstí z nezji‰tûn˘ch pfiíãin na-
konec nepodafiilo. Nicménû zpÛsobil ‰kodu,
kterou bylo nutné nahradit. Je neuvûfiitelné,
ãeho jsou nûktefií lidé schopni. 

CYKLOSTEZKA Z T¤EBOUTIC DO
NUâNIC JE TÉMù¤ HOTOVÁ. PRÁCE

BYLY NÁROâNÉ
Dne 5. 11. 2019 bylo zhotoviteli, spoleã-

nosti PORR, pfiedáno staveni‰tû budoucí
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cyklostezky. Celou akci financoval Ústeck˘
kraj za pomoci dotaãních prostfiedkÛ z Mi-
nisterstva pro místní rozvoj. Jednalo se o in-
vestici v celkové v˘‰i 49 milionÛ Kã, vãetnû
dodatkÛ ke smlouvû o dílo, které byly uza-
vfieny. 

Úkolem stavebníkÛ bylo za 12 mûsícÛ
zhotovit nové zpevnûné povrchy od tfiebou-
tického viaduktu aÏ po Motorest v Nuãnicích
v celkové délce 2,8 km. Mezi pouÏité finální
povrchy patfií asfaltov˘ beton a zámková
dlaÏba. Souãástí prací bylo mimo jiné umís-
tûní nového mostku pfies slepé rameno fieky
Labe pod Hostincem u HenschÛ, vybudová-
ní opûrn˘ch betonov˘ch stûn v Kfie‰icích,
pod Pekafistvím U KubíkÛ aÏ ke hfibitovu
a dále v Nuãnicích od KrehanÛ smûrem
k Motorestu Nuãnice. Mezi vrátnicí a kant˘-
nou spoleãnosti Schoeller Kfie‰ice byl vybu-
dován nov˘ gabion, kter˘ umoÏnil roz‰ífiení
a posunutí souãasné silniãní komunikace
II/261 více k Labi. Na rizikové úseky podél
silnice II/261 bylo nutné umístit zábradlí.
O designu a funkãnosti instalovaného zá-
bradlí bychom mohli vést rozsáhlou diskuzi,
nicménû v technické zprávû projektu je uve-
deno, Ïe tento prvek slouÏí nejen chodcÛm
a cyklistÛm, ale také jako ochrana pro nevi-
domé. Z tûchto dÛvodÛ byla tedy takto sta-
novena v˘‰ka a tvar zábradlí. V rámci prací
byly také zfiízené dva osvûtlené pfiechody
pro chodce/cyklisty, a to u hfibitova a u Kre-
hanÛ v Nuãnicích. V místû pfiechodÛ bude
také sníÏena maximální rychlost pro silniãní
vozidla. Pfiesto se obávám, Ïe se bude nyní
jednat o dva velmi nebezpeãné úseky
v rámci silniãní dopravy v na‰í obci. U se-
verního vstupu na hfibitov bude v nejbliÏ‰ích
t˘dnech vybudované nové parkovi‰tû pro 9
vozidel. Jedná se o náhradu za zru‰ené
parkovací stání u jiÏního vchodu, kde jiÏ ne-
bude moÏné zaparkovat.

V˘‰e uvedené práce nejvíce omezovaly
pfiedev‰ím obãany v PraÏské ulici, neboÈ
probíhaly v bezprostfiední blízkosti jejich ne-
movitostí. Zástupci Krajského úfiadu pak
také museli na základû podnûtu od na‰ich

obãanÛ fie‰it rezonující hluk a otfiesy v ne-
movitostech kolem Pekafiství U KubíkÛ. Tyto
jevy vznikaly v souvislosti s hutnûním mate-
riálu mezi silniãní komunikací a novou opûr-
nou zdí od Labe. Jsem si také vûdom, Ïe
práce trvaly dlouho. Nebylo pfiesto v m˘ch
silách práce urychlit, neboÈ se zhotovitel po-
t˘kal s fiadou komplikací, mezi které patfiila
i vysoká zdravotní indispozice pracovníkÛ.

V místû stavby probíhaly kaÏd˘ pátek kon-
trolní dny, kter˘ch jsem se pravidelnû úãast-
nil. Je nesporné, Ïe díky této intenzivní akti-
vitû se podafiilo zhotovit spoustu dÛleÏit˘ch
prací nad rámec projektu. Jsem skuteãnû
velmi vdûãn˘ nejen zhotoviteli díla, ale pfie-
dev‰ím paní Zíkové z Krajského úfiadu za
maximální souãinnost s vedením na‰í obce.
V rámci prací bylo totiÏ nutné fie‰it vícepráce
a nûkolik zmûn v postupu prací nebo dokon-
ce zámûnu pouÏitého materiálu. V projektu
nebylo napfiíklad vÛbec zahrnuto napojení
cyklostezky na na‰e úãelové komunikace
a tedy jejich zpevnûní. Dále zde nebyla fie-
‰ena de‰Èová kanalizace v PraÏské ulici,
která ústí do Labe, odizolování bytov˘ch
domÛ v PraÏské ulici, sníÏení silniãních
obrub u nemovitostí, které mají pod terénem
sklepní prostory na uhlí, prostupy v zábradlí
pro majitele bytÛ vedle vily, ktefií mají na
druhé stranû silniãní komunikace umístûné
nádoby na odpad a dal‰í záleÏitosti. Ne-
smím opomenout, Ïe bylo velmi dÛleÏité
ochránit souãasné zatrubnûní Blatenského
potoka, neboÈ pfii jeho poru‰ení, pfiípadnû
zanesení stavebním materiálem, by mohly
b˘t v˘znamnû ovlivnûné odtokové pomûry
pfii povodních. Za vykácené stromy podél
bfiehu fieky Labe, které zasahovaly do trasy
cyklostezky a zároveÀ naru‰ovaly zpevnûné
koryto fieky, bude je‰tû do konce roku 2020
vysazeno 23 nov˘ch stromÛ. Stromy v‰ak
nebudou vysazené v˘hradnû podél nové
cyklostezky, ale také v Zahofianech na Ra-
fandû v nové lokalitû pro v˘stavbu rodinn˘ch
domÛ.

Vûfiím, Ïe nejen já mám z uvedené stavby
pocit, Ïe na‰í obci nabídla, tedy vyjma
úseku v PraÏské ulici, spoustu nov˘ch moÏ-
ností ke sportu a odpoãinku. RodiãÛm se
touto stavbou otevfiely nové moÏnosti vyÏití
s dûtmi. UÏívejme si ji tedy od jara 2021 na-
plno a buìme rádi, Ïe jsme se po více jak 10
letech doãkali její realizace. 

ÚSTECK¯ KRAJ MÁ PO PODZIMNÍCH
VOLBÁCH DO ZASTUPITELSTVA 

NOVÉ VEDENÍ
Ve dnech 2. - 3. 10. se na území v‰ech

krajÛ uskuteãnily volby do zastupitelstev
krajÛ. V na‰í obci se v souhrnu za v‰echny
ãtyfii volební okrsky voleb zúãastnilo 34,19
% oprávnûn˘ch voliãÛ. Vítûzem v na‰í obci
se stalo hnutí ANO 2011 s poãtem 93 hlasÛ,
druhé místo obsadila âeská pirátská strana
s poãtem 49 hlasÛ a tfietí místo obsadilo
hnutí Svoboda a pfiímá demokracie - SPD
s poãtem 41 hlasÛ.

Dne 16. 11. se uskuteãnilo Ustavující za-
sedání Zastupitelstva Ústeckého kraje, na
kterém bylo zvoleno nové vedení Ústeckého
kraje. Hejtmanem byl zvolen Jan Schiller
(ANO 2011), námûstky hejtmana pak Lubo-
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míra Mejstfiíková (ANO 2011), Jifií Kulhánek
(ODS) a Jifií ¤ehák (Spojenci pro kraj). Do
Rady Ústeckého kraje byli dále zvoleni
Radim Laibl (ANO 2011), Jindra Zalabáková
(ANO 2011), Marek Hrabáã, (ANO 2011),
Iva Dvofiáková (ODS), Jan RÛÏiãka (ODS),
Tomá‰ Rieger (ODS) a Michal Kuãera (Spo-
jenci pro kraj). Zastupitelstvo Ústeckého
kraje dále rozhodlo o ustavení devíti v˘borÛ
(V˘bor finanãní, V˘bor kontrolní, V˘bor pro
v˘chovu, vzdûlávání a zamûstnanost, V˘bor
pro národnostní men‰iny, V˘bor pro zdra-
votnictví, V˘bor pro Ïivotní prostfiedí, V˘bor
pro sociální vûci, bezpeãnost a SVL, V˘bor
pro zemûdûlství a rozvoj venkova a V˘bor
pro kulturu a památkovou péãi).

Novému vedení Ústeckého kraje pfieji
hodnû úspûchÛ a vûfiím v dobrou spoluprá-
ci. Velmi oÏehav˘m tématem, které se
chystám s nov˘m panem hejtmanem pro-
jednat, je plánovaná vysokorychlostní Ïelez-
niãní traÈ Praha - DráÏìany, která sv˘m ko-
ridorem zasahuje do intravilánu na‰í obce.
Dal‰ím bodem pak bude poÏadavek na do-
konãení posledního úseku cyklostezky
v Nuãnicích.

KRONIKA OBCE SE NYNÍ ZPRACOVÁVÁ
DO DIGITÁLNÍ PODOBY

Poslední obecní kronika, která je datova-
ná od sedmdesát˘ch let 20. století, se nyní
zpracovává do digitální podoby a bude k na-
hlédnutí na webu obce. Práce na digitalizaci
obecní kroniky byly zahájeny v fiíjnu leto‰ní-
ho roku. Zakázku pro na‰i obec zpracovává
spoleãnost DigiPaper s.r.o., která má s digi-
talizací kronik dlouholeté zku‰enosti. JiÏ pfii
pfiedání kroniky do rukou zástupcÛ spoleã-
nosti bylo zfiejmé, Ïe si spoleãnost zakládá
na svém renomé a povaÏuje kroniky za
velmi cenn˘ pfiedmût. Navrácení kroniky
s DVD materiály oãekáváme do konce ledna

2021. Od února 2021 bude tedy moÏné kro-
niku shlédnout v digitální podobû na webu
na‰í obce www.kresice.cz. Jedná se o velmi
cenné informace, které po nás zanechávají
nesmazatelnou stopu.

NA STOÎÁRECH VYSOKÉHO NAPùTÍ
NAD ¤EKOU LABE V PRAÎSKÉ ULICI

V K¤E·ICÍCH BYLY INSTALOVANÉ
V¯STRAÎNÉ BALÓNY

Nehody mal˘ch letadel nejsou v na‰í obci
v˘jimkou. Zfiejmû hlavním dÛvodem tûchto
nehod je zfiízené leti‰tû pro malá letadla
v Tfiebouticích. Poslední nehoda, která mûla
za následek smrt pilota utonutím, mû po-
chopitelnû nenechala v klidu. Témûfi bezod-
kladnû jsem urgoval spoleãnost âEZ, aby
na vedení vysokého napûtí instalovala v˘-
straÏné balóny.

Zástupci spoleãnosti mi pÛvodnû pfiislíbili,
Ïe balóny budou na vedení vysokého napû-
tí instalované do konce léta roku 2020. Bylo
mi taktéÏ vysvûtleno, Ïe k souãasn˘m vodí-

ZÚâASTNILI JSME SE SLAVNOSTNÍHO KONCERTU âESKO-NùMECKÉ VZÁJEMNOSTI V KONOJEDECH.
Dne 13. záfií uspofiádaly Spolek pro obnovu památek Ú‰tûcka a Centrum Vincence Zahradníka v Zubrnicích Slavnostní koncert ãesko-

nûmecké vzájemnosti. Koncert se uskuteãnil v kostele Nanebevzetí Panny Marie a jeho cílem byla prezentace obnoveného barokního kos-
tela, kter˘ patfií ke klenotÛm kulturního dûdictví litomûfiické diecéze, jeho postupné oÏivování a zasazení do vûdomí ‰iroké vrstvy obyvatel
kraje i jeho náv‰tûvníkÛ coby nového kulturního bodu na mapû Ústeckého kraje. Druhou osobou projektu bylo spojení této ojedinûlé kul-
turní památky s 230. v˘roãím narození v˘znamné osobnosti Litomûfiicka - faráfie, filozofa a spisovatele Vincence Zahradníka a oÏivení jeho
- pro dne‰ní spoleãnost stále aktuálního - literárního a humanistického odkazu, jehoÏ památka a pfiínos jsou oÏivovány na zrekonstruova-
né fafie v Zubrnicích. Vincenc Zahradník pÛsobil nûjak˘ ãas i u nás v obci a na na‰em místním hfibitovû v Kfie‰icích byl pochován. 

Na akci vystoupil ãesk˘ barokní orchestr Collegium 1704 s hlavním dirigentem Václavem Luksem. Akce se zúãastnili nûktefií pfiedstavi-
telé obcí na Litomûfiicku, velvyslanec âR v Berlínû, pfiedseda Rady ãesko-nûmeckého diskusního fóra, prezident shromáÏdûní nûmeck˘ch
spolkÛ v âR, námûstek ministra zahraniãních vûcí, námûstek ministra kultury a dal‰í pfiedstavitelé Nûmecka a âR. Zastupitelé obce obdr-
Ïeli na uvedenou akci osobní pozvánku. Stejnû tak byli pozvaní i obãané na‰í obce, ktefií se o akci mohli dozvûdût z v˘vûsek v obci nebo
na Facebookovém profilu obce. Dûkuji v‰em zastupitelÛm a obãanÛm, ktefií se akce spoleãnû se mnou zúãastnili.

Na dráty vysokého napûtí byly instalované
v˘straÏné balóny

(Pokraãování na následující stranû)
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cím drátÛm bude nutné zavûsit dal‰í drát, na
kter˘ pak budou umístûné zmínûné balóny.
Navíc oba stoÏáry vysokého napûtí budou
natfiené na ãerveno-bílou barvu, aby i ty byly
lépe vidût. Pro uvedené práce bylo tedy
nutné zpracovat projektovou dokumentaci,
provést v˘poãty a vysoutûÏit zhotovitele.
Práce byly nakonec provedeny v termínu
24. - 25. 10. 2020. Spoleãnost âEZ v uve-
dené návaznosti také zajistila, Ïe v prÛbûhu
prací nebyly pfieru‰eny dodávky elektrické
energie, za coÏ velmi dûkuji. Závûrem bych
si dovolil zástupcÛm spoleãnosti âEZ podû-
kovat, Ïe na‰í v˘zvu vysly‰eli. Více uÏ nyní
udûlat nemÛÏeme a je jen na pilotech, aby
dodrÏovali pfiedepsaná pravidla letového
fiádu-provozu.

U H¤BITOVA V K¤E·ICÍCH VZNIKLO
NOVÉ MÍSTO NA T¤ÍDùN¯ ODPAD,

VELK¯ KONTEJNER BYL ODSTRANùN
V mûsíci listopadu v souvislosti s realizací

parkovací plochy u hfibitova v Kfie‰icích
do‰lo k malé, ale v˘znamné zmûnû zamûfie-
né na odpady. V místû vyhrazeném pro
velk˘ kontejner bylo zfiízené nové hnízdo na
separovan˘ a také smûsn˘ odpad. Velk˘
kontejner zde umisÈovat nebudeme, neboÈ
se v nûm ãasto nacházel odpad, kter˘ tam
nepatfiil. Navíc se domnívám, Ïe se témûfi
v‰ichni shodneme v tom, Ïe kontejner ne-
patfiil zrovna mezi vzhledné prvky pfied sa-
motn˘m hfibitovem. Pokud by nebyla kapa-
cita novû umístûn˘ch nádob dostaãující, do-
mluvíme se zástupci spoleãnosti FCC ãas-
tûj‰í svozy. Prosím v‰echny obãany, ktefií
nav‰tûvují místní hfibitov, aby se snaÏili
správnû tfiídit ve‰ker˘ odpad z hrobov˘ch
míst. Do konce roku 2020 ponecháme pfiímo
v areálu umístûné také mobilní nádoby na
odpad, ve kter˘ch pravidelnû mûníme pytle.
V prÛbûhu roku 2021 budou na oba hfibitovy
umístûné nové nástûnky s nov˘mi provozní-
mi fiády hfibitovÛ. Budu moc rád, kdyÏ se
s nimi postupnû seznámíte.

PODùKOVÁNÍ REGIONÁLNÍ TELEVIZI
ÚSTECKA, LITOMù¤ICKO 24 
ZA DOBROU SPOLUPRÁCI

Obec Kfie‰ice spolupracuje od roku 2019
s Regionální televizí Ústecka, Litomûfiicko
24. Dle uzavfiené dohody o spolupráci pro
na‰i obec zástupci zmínûného média zpra-
covávají reportáÏe o Ïivotû v na‰í obci, které
pak mohou nejen na‰i obãané shlédnout na
www.youtube.com, Facebookovém profilu
obce Kfie‰ice nebo pfiímo Litomûfiicka 24.
Dále jsou ukládány na web obce v sekci
obec a dále videoreportáÏe. V roce 2020
pro na‰i obec povûfiení pracovníci, paní
Petra âudová a t˘m stfiihaãÛ zpracovali 15
reportáÏí, které jsou zamûfiené na kulturní,
sportovní a investiãní akce a dále na spolko-
vou ãinnost a základní a matefiskou ‰kolu.
Dovoluji si tímto podûkovat pfiedev‰ím paní
âudové za její ochotu vûnovat ãas na‰í obci
nad rámec uzavfiené dohody. Mnohdy totiÏ
musela zÛstat na na‰ich akcích nûkolik
hodin, nebo se opakovanû bûhem dne vra-
cet, aby do reportáÏe zahrnula kompletní

program dané akce. Velk˘m pomocníkem ji
byl také ná‰ mlad˘ praktikant a místní dob-
rovoln˘ hasiã Radek Sibera, neboÈ jen
„jemu“ svûfiila paní âudová kameru :). TakÏe
také Radkovi díky za jeho odvedenou práci.

Závûrem mi dovolte, abych podûkoval
zastupitelÛm obce za jejich odvedenou
práci v uplynulém roce. Z v˘‰e uvede-
n˘ch ãlánkÛ je zfiejmé, Ïe toho nebylo na
fie‰ení málo. Dûkuji také za podporu, kte-
rou mi nûktefií projevovali. VáÏím si toho.

Pfieji vám za sebe i v‰echny zamûst-
nance Obecního úfiadu v Kfie‰icích ra-
dostné a klidné proÏití vánoãních svátkÛ,
naplnûn˘ch pohodou a ‰tûdrostí u rodin-
ného krbu a do nového roku vám pfieji
pevné zdraví a spokojenost.

Michal Manãal, starosta obce

Ke hfibitovu v Kfie‰icích byly umístûné nové
nádoby na tfiídûn˘ i smûsn˘ odpad

Nové parkovi‰tû u hfibitova v Kfie‰icích

Petra âudová pfii natáãení reportáÏe
z nohejbalového turnaje
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Probûhlo vítání obãánkÛ 
V uplynul˘ch letech jsme s potû‰ením ví-

tali nové tváfie do Ïivota vût‰inou dvakrát
roãnû. Odpovídal tomu zejména poãet no-
v˘ch obãánkÛ a také situace a okolnosti tak,
aby byl tento obfiad harmonick˘ a pro ná-
v‰tûvníky sv˘m zpÛsobem nezapomenutel-
n˘. Leto‰ní rok se nám to, právû z dÛvodÛ
negativních dÛsledkÛ epidemiologické situa-
ce, nepodafiilo realizovat zcela dle na‰ich
pfiedstav. Svou nepfiíznivou roli sehrála
i probíhající rekonstrukce obfiadní sínû obec-
ního úfiadu, nicménû jsme se nedali odradit
a vítání obãánkÛ se za úãasti drtivé vût‰iny
pozvan˘ch rodiãÛ a sváteãních hostÛ a za
perfektní spolupráce vedení a dûtí z místní
matefiské ‰koly, uskuteãnilo dne 11. záfií,

a to hned ve dvou etapách za sebou! PÛ-
vodnû plánované vítání obãánkÛ zcela pfie-
kazila jarní proti epidemiologická opatfiení
a zákaz shromaÏìování lidí. Po uvolnûní
tûchto restrikcí byl naplánován záfiijov˘ ter-
mín, kdy byla taktéÏ dokonãena rekonstruk-

(Pokraãování na následující stranû)
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ce obfiadní místnosti, nicménû tûsnû pfied
tímto datem pfii‰la nová protikrizová opatfie-
ní v podobû nezbytného zakrytí úst a nosu
v rámci setkávání lidí v uzavfien˘ch prosto-
rách. Ale ani to nás neodradilo a my jsme
velmi potû‰eni, Ïe i pfies tyto tûÏkosti se toto
uvítání mohlo konat.

Pfiivítáno bylo celkem dvanáct nov˘ch ob-
ãánkÛ, pro nûÏ, stejnû tak jak pro jejich rodi-
ãe a ostatní pozvané rodinné pfiíslu‰níky, byl
pfiipraven propracovan˘ a v˘jimeãn˘ pro-

gram dûtmi z Matefiské ‰koly Kfie‰ice pod
vedením Bc. Magdalény Chladilové.  Dûti ze
‰kolky v‰em zúãastnûn˘m krásnû zazpívaly,
zarecitovaly a pfiipravenou mûly i písniãku
jmenovitû pro kaÏdého vítaného obãánka!
Maminky od nich poté obdrÏely nádherné
kytiãky vlastní v˘roby a jednu z kytiãek do-
stal i pan starosta Michal Manãal za perfekt-
ní spolupráci. Ten poté pfiednesl svou fieã,
v níÏ zejména popfiál dûtem i rodiãÛm hodnû
‰tûstí a zdraví do Ïivota a nakonec py‰ní ro-

diãe obdrÏeli od na‰í obce pro své ratolesti
pamûtní list, mal˘ dárek a maminky samo-
zfiejmû kytiãku. 

Závûrem se rodiãe podepsali do pamûtní
knihy a ti, ktefií mûli zájem, se nechali se
svou rodinou vyfotit na památku ve venkov-
ních prostorách obecního úfiadu. My si sku-
teãnû ceníme toho, Ïe zájem o tuto akci nik-
terak neopadl a budeme se na nové obãán-
ky tû‰it i pro dny pfií‰tí.         Za OÚ Kfie‰ice

Ing. Bc. Petra âadová, DiS.

Svatební obfiady v krásném zákoutí na‰í obce
Má se za to, Ïe svatba je jedním z nej-

krásnûj‰ích a také nejdÛleÏitûj‰ích dnÛ v Ïi-
votû ãlovûka! 

Prohlá‰ení o tom, Ïe se dva lidé rozhodli
uzavfiít manÏelství, se ãiní vefiejnû a slav-
nostním zpÛsobem v pfiítomnosti dvou svûd-
kÛ, oddávajícího, matrikáfie a svatebních
hostÛ. Jsme velmi potû‰eni, Ïe pro tento
slavnostní den si snoubenci ãasto vybírají
krásná zákoutí na‰í obce, pfiiãemÏ se nejed-
ná pouze o místní obãany, ale také zájemce
z bliÏ‰ího ãi ‰ir‰ího okolí, ktefií ãasto nemají
pfiíbuzenské ãi jiné vazby na Kfie‰ice, nic-
ménû si na‰i obec vyberou proto, Ïe se jim
zde prostû líbí. Leto‰ní rok nebyl v˘jimkou,
a to i pfiesto, Ïe do ÏivotÛ nás v‰ech zasáhla
zejména nepfiíjemná epidemiologická situa-
ce. Navíc v rámci úfiadu probíhala rozsáhlá
rekonstrukce, která zamezila konání sva-
tebních obfiadÛ v prostorách obfiadní sínû,
coÏ ale pro mnohé nebyla pfiekáÏka, neboÈ
v drtivé vût‰inû si snoubenci vybírali ven-
kovní zázemí v krásné pfiírodû. 

Z drtivé vût‰iny si snoubenci vybírali pro-
story kolem mariánského kostela, jehoÏ
okolí je pro tyto úãely opravdu malebné.
I pfiesto, Ïe Zastupitelstvo obce Kfie‰ice
vÏdy pfied koncem roku schvaluje termíny
svatebních obfiadÛ na rok pfií‰tí, témûfi
Ïádn˘ z tûchto termínÛ nebyl realizován,
a tak jsme oddávali mimo tyto stanovené
termíny, neboÈ se snaÏíme b˘t vÛãi v‰em Ïa-
datelÛm maximálnû flexibilní a vyjít vstfiíc je-
jich pfiáním. 

Celkem se nám podafiilo potvrdit manÏel-
sk˘ slib u devíti svateb, z nichÏ jeden obfiad
se konal pod taktovkou místní ¤ímskokato-
lické farnosti Kfie‰ice. Aby v‰ak církevní
sÀatek platil v souladu s aktuální legislati-
vou âeské republiky, je nezbytná úzká spo-
lupráce s matrikou obecního úfiadu. Sku-

teãnû si ceníme zájmu v‰ech, ktefií se roz-
hodli proÏít tento krásn˘ den na území na‰í
obce a doufáme, Ïe tomu tak bude i do bu-
doucna. My pro to udûláme, co bude v na-
‰ich moÏnostech!               Za OÚ Kfie‰ice, 

Ing. Bc. Petra âadová, DiS., matrikáfika

Pochvala panu starostovi a zastupitelÛm obce
V leto‰ním roce jsme se stali nov˘mi obyvateli Sedlece u Kfie‰ic. Jsme velmi spokojeni

s nov˘m místem pro Ïivot a s lidmi, s kter˘mi se zde potkáváme. Musíme hlavnû pochválit
celé zastupitelstvo a pana starostu, ktefií se peãlivû zajímají a fie‰í problémy kolem místních
ãástí obce a své slovo vÏdy dodrÏí. Chodíme obãas na setkání zastupitelstva a vidíme, Ïe zde
nejsou jen slova, ale stojí za nimi i dobré v˘sledky jejich práce v tomto tûÏkém koronaviro-
vém období. Nezávisl˘m okem je úctyhodné, jak se pan starosta Michal Manãal v mladém
vûku staãí vûnovat tolika aktivitám spojen˘ch s obãany a okolními vesnicemi a osobnû na
v‰e peãlivû dohlíÏí.

Kdyby takové vedení mûly v‰echny na‰e vesnice a mûsta, byla by na‰e zem, jako rozk-
vetlá krásná zahrada.                                              Hanka Poláãková, Pavel Pavlovsk˘ 

Z POHLEDU NOV¯CH OBâANÒ

ManÏelé Vaníãkovi

Poslední pfiípravy pfied obfiadem

ManÏelé Îákovi

ManÏelé Hfiíbalovi
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Továrna - dne‰ního jména Schoeller Kfie‰ice s.r.o. - se nachází na
území obce jiÏ od roku 1906. V její 114-ti leté historii zde pracovaly
stovky zamûstnancÛ pfiímo z obce, ale i z blízkého a vzdálenûj‰ího
okolí. Od svého zaloÏení je továrna v˘znamn˘m zamûstnavatelem
v severoãeském regionu.

To, Ïe se zde v˘roba udrÏela do souãasné doby, kdy mnoho po-
dobn˘ch v˘robních závodÛ bylo uzavfieno, je dÛkazem pfiístupu ve-
dení spoleãnosti k zamûstnancÛm, ale i tím, Ïe se práce u nás pro
mnohé zamûstnance stala srdeãní záleÏitostí a mnozí zde pracova-
li a pracují od vyuãení aÏ do odchodu do starobního dÛchodu.

Po celou dobu své historie se v továrnû vyrábûjí vlnûné, smûso-
vé a syntetické pfiíze pro dal‰í zpracování. V souãasné dobû Scho-
eller Kfie‰ice s.r.o. vyváÏí svou produkci do celé Evropy, potaÏmo do
celého svûta. Roãnû se zde vyrobí aÏ 99 miliónÛ kilometrÛ pfiízí!

Pro posílení rozvoje na‰í továrny byla od srpna 2016 do ãervna
2017 budována nová skladová hala o rozloze témûfi 3.600 m2. Tento
prostor je velmi dÛleÏit˘ pro na‰e dal‰í pÛsobení na evropsk˘ch trzích.

Na podzim roku 2018 se firma Schoeller zaãlenila do portfolia
nadnárodní spoleãnosti Indorama Ventures Company, coÏ pfiineslo
jistotu k dal‰ímu budoucímu pÛsobení na‰í továrny.

V souãasné dobû, stejnû jako v minulosti, naplÀujeme trend re-
spektování pfiírody. Neustále u nás dochází k velk˘m investicím do

1907

2017

Nová hala tûsnû pfied dokonãením

V˘stavba nové haly Vysazení nov˘ch stromÛ

úspory energií, modernizaci v˘roby i dal‰ího zlep‰ování „pohledu“
na na‰i továrnu.

V tomto roce do‰lo ke kompletní v˘mûnû osvûtlení chodníku okolo
závodu smûrem do Kolonie za moderní úspornûj‰í LED osvûtlení,
stejnû jako obecní úfiad investoval do modernizace vefiejného osvût-
lení v obci. Dále se také osadilo nové LED vefiejné osvûtlení kolem
jihozápadní ãásti areálu. Samozfiejmû investujeme do LED osvûtle-
ní i ve v˘robních prostorách.

V leto‰ním roce jsme zahájili rekultivaci na‰eho pozemku 1000/7
u Kolonie. Do‰lo zde k odvozu komunálního odpadního materiálu,
kter˘ zde byl mnoho let nesprávnû hromadûn. Následovaly terénní
úpravy, odstranûní star˘ch nebezpeãn˘ch herních prvkÛ a postupnû
zde byly a budou vysazovány nové stromy. Je kladen dÛraz na jedi-
neãnost v˘bûru zde vysazovan˘ch druhÛ, aby kaÏdodenní pohled
obyvatel obce na továrnu byl pozitivní v kaÏdém roãním období. 

Dbáme na udrÏování pofiádku nejen v celé továrnû, ale také
i v jejím okolí. Pravidelnû se udrÏují travnaté plochy v okolí areálu
na na‰ich externích pozemcích vãetnû sezónní úpravy dfievin a kefiÛ. 

Pofiádek a pohled na uklizen˘ areál je základem fungování. Nej-
vût‰í dÛraz je kladen na respekt k pfiírodû. Prostfiedí, které nás ob-
klopuje, vytváfií ve stfiednûdobém horizontu, pfiímou vazbu na na‰e
pevné zdraví. Toto platí samozfiejmû jak v podnikání, tak i v soukro-
mém Ïivotû. Chceme b˘t dobr˘m pfiíkladem pro na‰e obãany a no-
sitelem pozitivního pohledu na zvelebování na‰í obce. 
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Provoz závodu Schoeller Kfie‰ice s.r.o.

Knihovna má v na‰í obci dlouholetou tradici

Knihovna po rekonstrukci

Je umístûna v pfiízemí budovy obecního úfiadu a pro vefiejnost je
otevfiena kaÏdou sobotu od 8.00 do 12.00 hodin. âtenáfisk˘ popla-
tek ãiní v prvním roce 50 Kã pro dospûlého ãtenáfie a 25 Kã pro ãte-
náfie do 15 let. Dal‰í roky se jiÏ poplatky neplatí. Podrobnûj‰í infor-
mace ohlednû knihovního fiádu, v˘‰i poplatkÛ za pfiekroãenou pÛj-
ãovní dobu nebo kontakt na knihovnu najdete na stránkách knihov-
ny http://kresice.knihovna.info .

Na jafie leto‰ního roku prostor knihovny pro‰el rekonstrukcí, která
je souãástí rekonstrukce obecního úfiadu. Dále je novû vymalováno
a je nainstalováno osvûtlení vyhovující nynûj‰ím standardÛm. Pro-
stor po rekonstrukci prokoukl a je celkovû pfiívûtivûj‰í.

KaÏd˘ch pût let je provedena revize kniÏního fondu za úãelem vy-
fiazení nepouÏívan˘ch, zastaral˘ch a opotfieben˘ch knih. Ve fondu
zÛstávají pouze knihy ãtené, Ïádané a v dobré kondici. Vyfiazené
knihy z leto‰ní revize budou v pfiípadû zájmu nabídnuty obãanÛm
k dispozici k rozebrání zdarma. Aktuální stav fondu kfie‰ické knihov-
ny je 2184 knih. Roãnû díky pfiíspûvku od obecního úfiadu pfiibyde
cca 40 - 60 nov˘ch knih v‰ech ÏánrÛ, tzn. beletrie pro dospûlé i dûti
a nauãné literatury pro dûti i dospûlé.

K vypÛjãení je v˘znamn˘ objem knih poskytnut˘ch regionálním
oddûlením Knihovny Karla Hynka Máchy v Litomûfiicích, která systé-
mem tzv. v˘mûnn˘ch souborÛ zásobuje knihovny na‰eho regionu
knihami. Do tohoto fondu na‰e obec, spolu s ostatními obcemi které
mají vlastní místní knihovny, finanãnû pfiispívá, aby byl co nejpestfie-
ji zásoben nejnovûj‰ími kniÏními novinkami. Knihy do v˘mûnn˘ch
souborÛ jsou vybírány  na základû zku‰eností knihovníkÛ, ktefií znají
své ãtenáfie a vûdí tak co jejich ãtenáfii rádi ãtou nebo na jmenovitá
pfiání jednotliv˘ch ãtenáfiÛ. Tyto soubory jsou vymûÀovány nûkolikrát
roãnû a je tak zaji‰tûna ãastá obmûna nabízen˘ch knih.

Kfie‰ická knihovna disponuje velk˘m v˘bûrem povinné ãetby pro
‰koláky druhého stupnû i studenty stfiedních ‰kol. Pokud je Ïádan˘
titul zapÛjãen nebo jej knihovna nevlastní, opût je dovezen z regio-
nálního fondu. 

Knihovna odebírá a nabízí sv˘m ãtenáfiÛm také ãasopisy a to jme-
novitû, Kvûty, Tina, Epocha, Téma a Receptáfi. Zájem o pÛjãování
ãasopisÛ je velk˘, a proto bude nadále pokraãovat v nezmûnûném
objemu.            

Na vidûnou nad dobrou knihou se tû‰í knihovnice, 
Vladimíra Linhartová
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Îivot Na Pustaji se nezastavil ani v dobû koronavirové
Stejnû jako vás v‰echny, tak i nás Na Pustaji postihla rÛzná opat-

fiení, která jsme nuceni v téhle nelehké dobû zvládnout a dodrÏovat.
Nûkterá opatfiení jsou pro nás tûÏká, ale s pomocí na‰ich rodin,
opatrovníkÛ, pfiátel i ‰irokého okolí je zvládáme a za to patfií v‰em
velké podûkování.

Zamûstnanci domova se snaÏí uÏivatelÛm zajistit co nejvíce akti-
vizaãních ãinností, aby vyplnili jejich ve‰ker˘ voln˘ ãas. Byli jsme nu-
ceni omezit v˘lety a ve‰keré akce mimo domov, abychom ochránili
Ïivoty osob Ïijících Na Pustaji. A toto se nám dafií. Epidemie se na-
‰emu domovu vyh˘bá a za to jsme velice rádi.

V na‰em domovû jsme vyhlásili velkou celodomovní soutûÏ o pu-
tovní pohár Domova Na Pustaji. Zamûstnanci si nûkolikrát v t˘dnu
pfiipravují pro uÏivatele rÛzné soutûÏe, olympiády, turnaje, za které
se získávají bodová ohodnocení. Toto ohodnocení se na konci roku
seãte a vítûz získá onen zmínûn˘ pohár, kter˘ bude po cel˘ rok zdo-
bit jeho pokoj. V‰ichni se do této akce zapojili s velkou chutí
a o pohár bojují ze v‰ech sil. 

Mezi vût‰í akce v na‰em domovû patfiily v srpnu DoÏínky, kdy za-
mûstnanci s uÏivateli pfiedali, spoleãn˘mi silami zhotoven˘, velk˘
obiln˘ vûnec vedoucímu zafiízení, jako místnímu sedlákovi, aby
i v dal‰ím roce jsme nemûli nouzi o potravu. Nechybûlo vystoupení
zamûstnancÛ domova, obãerstvení, volná taneãní zábava a soutûÏe
o sladké ceny.

Pfiedání generátorÛ ozónÛ zástupci DNP Kfie‰ice

V záfií, kdy domov nebyl je‰tû plnû uzavfien, se uskuteãnila kaÏ-
doroãní „Taneãní soutûÏ“, na kterou pfiijalo pozvání nûkolik zafiízení
spadající pod Centrum sociální pomoci. V‰ichni pfiijeli natû‰ení a vût-
‰ina z nich se do soutûÏení také aktivnû zapojila. Ze ‰esti taneãních
druÏstev v‰ak vyhrát mohlo jen jedno jediné. Porota, sloÏená z uÏi-
vatelÛ a zamûstnancÛ DSP Chotû‰ov, to rozhodnû jednoduché ne-
mûla.  A které to bylo? Ano, vítûzn˘ pohár, velk˘ sladk˘ dort a krás-
né ceny získalo druÏstvo Domova Na Pustaji Kfie‰ice. Pfiípravû na
tuto soutûÏ vûnovali mnoho ãasu a jak je vidût, vyplatilo se to. Sa-
mozfiejmû ani pfii této akci nechybûlo vystoupení zamûstnancÛ, ob-

(Pokraãování na následující stranû)
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Zahofiansk˘ kostel zase o nûco stabilnûj‰í
I letos pokraãují opravy kostela Nejsvûtûj-

‰í Trojice v Zahofianech. Zásadní prací le-
to‰ního roku je odvedení de‰Èové vody. Jílo-
vité podloÏí kostela za mokra bobtná, pfii vy-
su‰ení se naopak scvrkává a praská, je tedy
nutné zabránit pfiemokfiení základÛ pfii de‰-
tích. Proto byly osazeny nové okapové Ïlaby
a svody, de‰Èová voda se bude odvádût
mimo areál kostela a hfibitova do zasakova-
cích jímek. Vysoké le‰ení, které bylo zapo-
tfiebí pro instalaci okapÛ, se vyuÏilo i pfii
opravû prasklin v obvodovém zdivu. Praskli-
ny byly zasponovány a vyplnûny maltou. Zá-
roveÀ se sejmula provizorní táhla, která byla
instalována pfied zaãátkem oprav krovu
a procházela skrz okna. Je‰tû do konce
roku by mûlo b˘t provedeno finální sepnutí,
které tentokrát bude procházet pfiímo do
krovu a nebude tedy vizuálnû naru‰ovat in-
teriér kostela.

JiÏ roku 1948 byl osazen první sádrov˘
pásek pro sledování stability zdiva. Stabilita
se sleduje prÛbûÏnû, dal‰í kontrolní pásky
byly osazeny v roce 2014 pfied zahájením

oprav krovu a i letos byly pfiidány dal‰í.  
Vysoké le‰ení, které bylo potfieba pro osa-

zení okapÛ, umoÏnilo bliÏ‰í prÛzkum zdob-
n˘ch prvkÛ hlavního prÛãelí. Zub ãasu si zde
jiÏ uhryzl velké sousto. Opravy zdiva v prÛ-
ãelí jsou plánovány na pfií‰tí rok, spoleãnû
s vyspravením vnitfiních kleneb. Opût tak
chceme vyuÏít nutnou stavbu le‰ení pro nû-
kolik prací souãasnû, abychom v˘daje spo-
jené s pronájmem le‰ení vyuÏili efektivnû.

Leto‰ní opravy jsou financovány z Progra-

mu záchrany architektonického dûdictví Mi-
nisterstva kultury a dotaãního programu Ús-
teckého kraje pro záchranu a obnovu kultur-
ních památek. Na finanãní spoluúãasti se
podílí obec Kfie‰ice, ¤ímskokatolická farnost
a Spolek Pro Zahofiany, prostfiednictvím ve-
fiejné sbírky. Dûkujeme za va‰i pfiízeÀ.
V pfií‰tím roce se na vás budeme opût tû‰it
pfii Noci kostelÛ. Pokud se nic nezmûní,
mûla by probûhnout v pátek 28. 5. 2021.

Jarmila Jandová

Sejmutí provizorních táhel, 
která procházela okny Sponování a vysprávka trhlin zdiva

Instalace okapov˘ch ÏlabÛ 
z vysokého le‰ení

Sádrové pásky pro kontrolu stability zdiva
z roku 1948 a 2020

Erodované zdivo zdobn˘ch prvkÛ prÛãelí

ãerstvení a volná taneãní zábava.  Dal‰ími akcemi, které mûly zpest-
fiit Ïivot lidem Na Pustaji, byly v této nelehké dobû napfi. t˘denní re-
kreaãní pobyty v chatové osadû u Máchova jezera, rÛzné diskotéky,
sbûr hub a lesních surovin na podzimní v˘zdobu domova v nedale-
k˘ch smí‰en˘ch lesích, vystoupení Docela Velkého Divadla Litvínov
s pfiedstavením Rusalka, za hezkého poãasí se nûkolikrát uskuteãni-
lo venkovní grilování, ale také Helloweenská slavnost spojená s dla-
báním d˘ní a soutûÏí o nejzajímavûj‰ího d˘Àového stra‰áka. Za tuto
akci chceme pfiedev‰ím podûkovat panu Kincovi z Hru‰ovan, kter˘
na‰emu zafiízení vûnoval pln˘ vozík d˘ní. Bez jeho pomoci bychom
soutûÏ uskuteãnit nemohli. 

Bûhem podzimu se uÏivatelé zapojili do sbûru jablek a následné-
ho mo‰tování. V leto‰ním roce jsme nasbírali tolik jablek, Ïe jsme
si mohli nûkolik t˘dnÛ pochutnávat na jableãném mo‰tu, ‰trÛdlu,
kompotu, ale i v˘borné domácí Ïemlovce. Zde patfií podûkování

pfiedev‰ím na‰í kuchyni, která pro nás vym˘‰lí a pfiipravuje tyto la-
hÛdky.

V závûru bychom chtûli podûkovat místnímu obecnímu za-
stupitelstvu za dar, kter˘ se rozhodli na‰emu domovu poskyt-
nout a pomoci nám tak je‰tû více ochránit Ïivot na‰ich uÏivate-
lÛ. Jedná se o generátor ozónu, kter˘ niãí v‰echny ‰kodlivé
ãástice ve vzduchu i na povrchu pfiedmûtÛ. Kromû úãinné dez-
infekce a sníÏení moÏnosti ‰ífiení infekãních chorob je také po-
mocníkem pro odstranûní nepfiíjemn˘ch pachÛ, plísní, roztoãÛ
a pylÛ. Pro ná‰ domov je tento dar velk˘m pfiínosem a jsme za
nûj velice vdûãní. 

BlíÏí se ãas adventní a s ním konec roku 2020. Rádi bychom, my
z Domova Na Pustaji, popfiáli v‰em, ktefií tyto fiádkou ãtou, hodnû
zdraví, ‰tûstí, spokojenosti a klidn˘ a pohodov˘ vánoãní ãas. 

Bc. Pavel Kfiiãek, vedoucí domova
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Ze Ïivota matefiinky 
Souãasná nelehká situace se bohuÏel dot˘ká i tûch nejmen‰ích.

Proto je obzvlá‰È dÛleÏité, aby jiÏ pfied‰kolní dûti dobfie vûdûly, proã
je potfieba dodrÏovat základní hygienická pravidla. 

TudíÏ ve ‰kolce jiÏ od útlého vûku vedeme dûti k tomu, aby si poc-
tivû myly ruce nebo smrkaly do kapesníku.

A protoÏe ve‰keré ãinnosti v matefiské ‰kolce probíhají formou
hry, i my si s neviditeln˘mi bacily dokáÏeme „pohrát“. :)

... aby v kfie‰ické ‰kolce
neublíÏil bacil klukovi ani holce,
proto jsme si nakreslili,
jak vyhrajem nad bacily.

V‰em Vám drÏíme palce, aÈ jste zdraví! 
Urãitû spoleãn˘mi silami v‰e zvládneme. 

Za matefiskou ‰kolku, Bc. Magdaléna Chladilová,
vedoucí uãitelka M·
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VODA     
V minulém ãísle Zpravodaje obce Kfie‰ice jsem slíbila nabíd-

nout obrázky jak funguje kolobûh vody na Zemi. Zde jsou, vãet-
nû krátkého popisu.

Voda je spoleãnû se zemí, ohnûm a vzduchem v‰emi civilizacemi
chápána jako pralátka, kolébka Ïivota, dárkynû Ïivota, oãistná ma-
térie. Je oãekávána v podobû de‰tû, zatracovaná v podobû povod-
nû. Siln˘ Ïivel nebo zkrocená v PET lahvi od prosperující firmy. Spo-
leãnû s vegetací a Sluncem uÏivatelská samozfiejmost. Spoleãnû
s vegetací a Sluncem umoÏÀující Ïivot na Zemi.

Slaná voda v mofiích a oceánech plní globální termoregulaãní
funkci planety a oproti pevninû a vzduchu se v prÛbûhu roku její tep-
lota mûní minimálnû. Lokální termoregulaãní funkci má sladká voda
v atmosféfie. KdyÏ je obsah vody v atmosféfie vy‰‰í, lépe vyrovnává
teplotu mezi dnem a nocí a v˘kyvy poãasí jsou pak men‰í. 

A jak je to s kolobûhem vody?
O kolobûhu vody na Zemi se uãí dûti jiÏ v prvouce na obecné

‰kole. Je to zabûhnut˘ nemûnn˘ popis, bez dal‰ích otázek a odpo-
vûdí, proã se tak dûje. Tento jev se nedûje samosebou a v souãas-
né dobû klimatick˘ch zmûn je nanejv˘‰ nutné mu porozumût.

Kolobûh vody mÛÏe b˘t popsán jako krátk˘- uzavfien˘ nebo jako
dlouh˘ - otevfien˘.

Na planetû probíhá souãasnû jak dlouh˘ kolobûh, tak velké mnoÏ-
ství krátk˘ch kolobûhÛ.

Dlouh˘ kolobûh vody je ten, kter˘ známe z prvouky. Jde o v˘mû-
nu vody mezi oceánem a pevninou. Je to více ménû horizontální
pohyb oblaãn˘ch mas. âást vody, která dopadne na pevninu mÛÏe
dosáhnout k hladinû spodní vody, ãást vody vyuÏije rostlinstvo
a ãást odteãe po povrchu Zemû fiíãní sítí do mofií. Kdyby existoval
pouze dlouh˘ kolobûh vody, ten kter˘ známe, docházelo by k ne-
rovnováze vody na Zemi. To pak znamená, Ïe do mofií odteãe více
vody neÏ kolik vody dopadne na pevninu. Pevnina vodu ztrácí, sni-
Ïuje se hladina spodní vody, vegetace strádá a tak se sniÏuje její
v˘par a následnû její objem.

A jak vypadají schemata kolobûhÛ dohromady?

Aby k tomuto nedocházelo existuje krátk˘ kolobûh vody. To je ko-
lobûh vody vypafiené a spadlé ve stejném  prostfiedí. MÛÏe k nûmu
docházet jak v místû pevniny tak vodní plochy. Má víceménû verti-
kální smûr. Na pevninû je charakteristick˘ pro krajinu s dostatkem
vody a vegetace. „Odpafiená voda se sráÏí na povrchu rostlin a zÛ-
stává v porostu, po noãním poklesu teplot se tvofií mlhy a sráÏí se
rosa. Voda obíhá v krátkém cyklu a opakovanû je vyuÏívána rostli-
nami. V˘par vody rostlinami (transpirace) a cel˘m porostem vãetnû
pÛdy (evapotranspirace) tlumí pfiehfiívání krajiny ve dne. V noci tlumí
pokles teploty skupenské teplo, které se uvolÀuje sráÏením vodní
páry. Krajina s uzavfien˘m cyklem vody má vyrovnané teploty
v ãase (den - noc) i v prostoru (mezi místy). (Jan Pokorn˘, Hospo-
dafiení s vodou v krajinû- funkce ekosystémÛ, 2014, UJEP, Ústí nad
Labem, str. 15). Také jste si v‰imli, Ïe vloni v létû jste po ránu nevi-
dûli rosu? Nebylo co odpafiovat a tedy nemohlo dojít k touÏebnû
oãekávanému noãnímu ochlazení, které by vytvofiilo alespoÀ rosu.

Negativa kombinace dlouhého kolobûhu a lidské ãinnosti, která
nedbá o krátk˘ kolobûh

OdlesÀování a zvût‰ování zemûdûlsk˘ch ploch, jednodruhovost
pûstovan˘ch rostlin, napfiimování tokÛ zpÛsobuje, Ïe de‰Èová voda
není dostateãnû zachycena kofienov˘m systémem rostlin. Rychlost
vody spoleãnû s vûtrem eroduje pÛdu. Voda rychle a nepravidelnû
mífií do vodních tokÛ, nese s sebou Ïiviny a samotnou pÛdu. ZÛsta-
lá ochuzená pÛda sniÏuje svou fyzikální a chemickou schopnost ab-
sorbovat vodu a vázat Ïiviny. Pfiestává b˘t úrodnou. Voda v tocích je
pfiíli‰ bohatá na Ïiviny a fieãi‰tû se naplÀují sedimenty. Vodní pro-
stfiedí naplnûné fosforem, dusíkem, léãivy, pak ohroÏuje své obyva-
tele a uÏivatele. Nízk˘ v˘par se nesráÏí v daném místû, ale mizí v at-
mosféfie, neboÈ tlak vodních par nedosahuje teploty rosného bodu.
SráÏky b˘vají nepravidelné a masivní. Dochází k extrémnímu vysu-
‰ování pÛd a zároveÀ k bleskov˘m povodním s mohutn˘mi splachy,
bez moÏnosti doplnûní hladiny spodní vody. Tento proces vysychání
se zvolna zrychluje. Má-li dojít k pozastavení tohoto procesu je
nutné obnovit schopnost zadrÏení vody pevninou a to jak v krajinû,
tak v sídlech. Kromû zacházení s terénem a pÛdou v tom také vel-
kou roli hrají zdravé velké plochy vzrostlé zelenû.

Mezi velikostí zalesnûn˘ch ploch, cirkulací vûtrÛ, mofisk˘ch prou-
dÛ, velikostí a polohou de‰Èov˘ch sráÏek a lidskou ãinností existuje
vzájemn˘ vztah, kter˘ také ovlivÀuje zmûnu klimatu. Souvislé plochy
lesÛ jsou dal‰ím neodmysliteln˘m pomocníkem termoregulaãních
úãinkÛ. O tom, jak velké zalesnûné plochy ovlivÀují kolobûh vody,
hovofií práce rusk˘ch fyzikÛ A. M.Makarievy a V. G. Gor‰kova, ktefií
od roku 2006 popisují kolobûh vody na základû „biotické pumpy“.
(viz obrázek na následující stranû.)

O tom, Ïe odlesÀování souvisí s následn˘m úbytkem de‰Èov˘ch
sráÏek v dané oblasti svûdãí napfi. archeologické nálezy z Blízkého
v˘chodu. Civilizace nevznikaly v neúrodn˘ch krajinách, n˘brÏ v kra-
jinách s dostatkem vody, lesÛ a potravy. Postupn˘m odlesÀováním
docházelo k vysou‰ení pÛdy a erozi zpÛsobenou absencí pravidel-
ného rovnomûrného de‰tû, vpádu vûtrÛ a pfiívalov˘ch de‰ÈÛ v kraji-
nû bez souvislé vzrostlé vegetace. DÛmyslné systémy starovûk˘ch
civilizací pfiivádûní vody z velk˘ch dálek jsou dÛkazem nerovného
zápasu s nevyhnutelností. Nabízí se laická úvaha, Ïe zahrady krá-
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lovny Semiramis nebyly terasovité z dÛvodu snahy ohromit staveb-
ními schopnostmi, n˘brÏ potfiebou zavodnit dan˘ pozemek pomocí
gravitace. Popisy zmûn klimatu v odlesnûn˘ch krajinách lze dohle-
dat v historické literatufie. Vûdci a farmáfii pohybující se nûkolik de-
sítek let v africk˘ch, australsk˘ch, americk˘ch krajinách popisují kra-
jiny pfied odlesnûním a nyní, kdy je krajina kulturní, zemûdûlská,
av‰ak bez dostatku vody pro závlahu a tudíÏ opou‰tûná a ponecha-
ná své, ãlovûkem zpÛsobené holé syrovosti. Toky sluneãní energie,
vody a Ïivin jsou navzájem provázány.

Kresby a text: Karolína ·tûdrá

Citace: Jan Pokorn˘, Hospodafiení s vodou v krajinû - funkce eko-
systémÛ, 2014, UJEP, Ústí nad Labem

P.S. Jestli vás tento ãlánek zaujal, otevfiete si na internetu letec-
kou mapu svûta a zvût‰ete si oblast Amazonie nebo oblast Sibifie,
okolí Tomska a Krasnojarska.  Plochy, kter˘m ze zvyku fiíkáme plíce
Zemû, a o kter˘ch víme, Ïe jejich existence ovlivÀuje klima Zemû.
Oblasti, které pfied dvaceti lety byly celé zelené, dnes vypadají jinak.
Kdo jsou ti, kdo je tûÏí? 

V dal‰í ãlánku uvedu moÏnosti, jak z této situace neb˘t zkrou‰e-
n˘ a zaãít jednat alespoÀ na své zahradû nebo v místû své obce.

Tradiãní boj o prase probûhl
Je‰tû v mûsíci ãervnu jsem netu‰ila díky

Covid, zda-li se uskuteãní jiÏ 26. roãník no-
hejbalového turnaje „Boj o prase“. Nakonec
se v‰e uskuteãnilo, na akci nám pfiálo nejen
slunce a pfiíjemné poãasí, ale také dobrosr-
deãnost v‰ech sponzorÛ, kter˘m bych chtû-
la touto cestou moc podûkovat, pfiedev‰ím
Obec Kfie‰ice, Kaufland, Pivovar Ferdinand,
Petr Skokan, Marek Niã, Václav Novák, Dan
·tûrba, Milan Tintûra a dal‰í drobní dárci.

V leto‰ním roce se uskuteãnil turnaj pro
16 t˘mÛ, které byly zafiazeny do 4 skupin,
kde v kaÏdé skupinû hrál kaÏd˘ s kaÏd˘m
a do dal‰ího souboje pak postupovali dva

nejlep‰í z kaÏdé skupiny. Jako v loÀském
klání i letos byl vítûzem t˘m s názvem „No
name“,   dále byl opût ocenûn nejen nejstar-
‰í, nejmlad‰í, nejlep‰í hráã turnaje, ale i nej-
lep‰í rozhodãí.

Díky sponzorÛm bylo moÏné ocenit
v‰echny hráãe alespoÀ maliãkostí a na
grilu se letos toãily 3 k˘ty i se skvûlou gri-
lovanou zeleninou. Obãerstvení bylo pro
v‰echny úãastníky, pivko teklo proudem
a pfii veãerní tancovaãce si v‰ichni zatanãi-
li na âeské i Anglické písnû zpívané skupi-
nou „No name“ z Litomûfiic (název s v˘her-
ním t˘mem v 26. roãníku „Boje o prase“ je

pouze náhoda, nebyla mezi nimi Ïádná pfií-
zeÀ.

V‰em úãastníkÛm moc dûkuji za zpestfie-
ní leto‰ního léta a doufám, Ïe mi bude
umoÏnûno pofiádat i dal‰í roãník jiÏ 27. „Boje
o prase“. V‰em, ktefií mû podporujete a po-
máháte mi, moc dûkuji.  

V‰em vám pfieji krásné a pohodové svát-
ky vánoãní plné zdravíãka a rodinné pohody,
rok 2021 aÈ je jen lep‰í a lep‰í.

Renata Mrvová
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Jak si vedou na‰i fotbalisté
Závûreãná fotbalová utkání loÀské sezony

byla pfieru‰ena epidemií Coronaviru a tak
jsme byli v‰ichni rádi, kdyÏ se tyto soutûÏe,
jak dospûl˘ch, tak mládeÏe, ke konci srpna
znovu rozbûhly. Odehrálo se v‰ak jenom 6.-
8. kol a opût do‰lo k vládním opatfiením proti
nákaze a soutûÏe byly rozhodnutím v˘kon-
ného v˘boru FAâRu do 31. 12. 2020 ukon-
ãeny. Ke dni rozhodnutí 11. 10. 2020 byla
následující postavení v tabulkách: A muÏ-
stvo 10. místo ze 16 muÏstev
B muÏstvo 12. místo ze 14. muÏstev
Dorost  07. místo ze 7. muÏstev
Îáci   06. místo z 8. muÏstev
Pfiípravka 0odehráno 6 kol bez tabulek

Bûhem letní pfiestávky, kromû treninkÛ, se
stihlo zorganizovat a odehrát tradiãní turnaj
Memoriálu Petra Kofiána - obûtavého dlou-
holetého funkcionáfie na‰eho fotbalového
oddílu Kfie‰ice.

Leto‰ního turnaje se zúãastnila druÏstva
Dobromûfiic (I. A tfiída), Roudnice (I. A tfiída),
Horního Jifietína (Krajsk˘ pfiebor), Kfie‰ic
(I. B tfiída)

Fotbalov˘ Memoriál ovládli hráãi Dobro-
mûfiic. Roudnice obsadila druhou pfiíãku,
tfietí byli domácí a ãtvrtí nekompletní
Horní Jifietín. Nejlep‰ím hráãem turnaje byl
vyhlá‰en Jan HyÈka z v˘bûru SK Roudni-
ce.

S vítûznou Roudnicí sehráli na‰i vyrovna-
nou partii 2:1, kdyÏ oba góly padly aÏ ve
druhém poloãase. Zápas to byl vyrovnan˘
a podle oãekávání soupefii nadûlal nejvût‰í
problémy ná‰ hráã Marek Faust. 

Po skonãení turnaje probûhla opût taneã-
ní zábava, kdy o dobrou náladu se starala
hudba P. Vrány z Litomûfiic a o dobré po-
ho‰tûní p. Mrvová se sv˘m kolektivem. 

Za zorganizování této úspû‰né, jak spor-
tovní, tak spoleãenské akce, je nutno podû-
kovat v‰em, ktefií mûli na jejím bezproblé-
movém a dobrém prÛbûhu podíl. 

Fotografie jsou z utkání Memoriálu, doro-
stenecké druÏstvo podzim 2019 a nástup
k zápasu, zápas pfiípravky proti Vûdomicím
na jafie 2020.



FK Tfieboutice zahájil ãinnost

Ná‰ fotbalov˘ klub v roce 2020 zahájil svou ãinnost vystoupením na Memoriálu v Zahofianech, kter˘
jsme vyhráli pfied domácím t˘mem. Poté následovala 2 pfiípravná utkání s Bechlínem a Pfiedonínem. Ná-
slednû vstup do mistrovsk˘ch utkání, ve kter˘ch jsme bohuÏel vybojovali jen 2 body za vítûzství nad Tfie-
benicemi. Dal‰í pokraãování pfiedãasnû ukonãil koronavirus. 

Proto jsme se hned zaãali pfiipravovat na jarní ãást sezóny, která snad probûhne bez omezení, ve které
bychom rádi potvrdili své ambice bojovat o horní patra tabulky. Na‰e domácí zápasy se hrají na hfii‰ti v Za-
hofianech a tím vznikla dal‰í moÏnost zajít se podívat na fotbal v na‰í obci.

Závûrem bychom rádi podûkovali obci Kfie‰ice a na‰im sponzorÛm, bez kter˘ch by ná‰ klub nemohl fun-
govat. Tû‰íme se na va‰i podporu v dal‰ím pokraãování klubu.

Za FK Tfieboutice z.s. - pfiedseda Faust Martin, místopfiedseda Novotn˘ Milan 

Nové dresy a znak FK

Prázdninové nedûlní cviãení v Kfie‰icích

Obec Kfie‰ice letos poprvé uspofiádala prázdninové cviãení pro obãany, které probûhlo témûfi kaÏdou prázdninovou nedûli od 9.30 hodin.
Cviãenci si mohli procviãit celou ãást tûla a to jak na multifunkãním hfii‰ti u Labe tak v místním fitness parku. Cviãení probíhalo za dohledu
profesionálního fitness trenéra Ondfieje Pospí‰ila a jóga se zku‰enou Lucií Krehanovou. Cviãení bylo rozdûlené na vûkové kategorie - cvi-
ãení s dûtmi, cviãení pro ty nejlep‰í v nejlep‰ích letech 60+ a h˘beme se s Ondfiejem. K tomu v‰emu byla potfieba jen dobrá nálada, správ-
ná obuv, ruãník a pití.                                                                                                          Eva Fikslová, pfiedsedkynû KSS· v˘boru

P¤IJÍMÁME OBJEDNÁVKY NA NOSNÉ KU¤ICE
I v roce 2021 budeme pfiijímat objednávky na kufiice
v Nuãnicích. Pravidelnû ve 2 termínech a to v dubnu
a v ãervenci. Va‰e objednávky budou vyfiízeny na tel.
733 318 030, nebo osobnû na ã.p. 2 v Nuãnicích.
Odbûr taktéÏ v Nuãnicích.
Nabízíme: Horal - hnûd˘, ãern˘, kropenat˘ ãern˘,
kropenat˘ ãerven˘.
Dominant - modr˘, sussex, vla‰ka, leghorn.
Je moÏné objednat i kohouta.
Stáfií kufiic b˘vá od 12. - 16. t˘dne.
Tû‰íme se na va‰e objednávky.
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ZPRAVODAJ PRO OBEC K¤E·ICE • Vydává Obecní úfiad v Kfie‰icích, ve spolupráci s firmou MAPA vydavatelství, Ústí nad Labem 

Náklad tohoto vydání je 550 ks. • Pro obãany obcí v˘tisk zdarma  
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